
Leden maken de vereniging

Samen maken we het vak sterker. Als vereniging zijn we de stem van ruim 5000 constructeurs 
in Nederland. Maar die stem klinkt alleen krachtig als we ons blijven verenigen, kennis 
blijven delen en actief betrokken zijn bij de toekomst van ons vak. Daarom: bouw mee aan de 
volgende fase van VNconstructeurs.

Word lid
Ben je nog geen lid? Sluit je aan en krijg toegang tot een actief netwerk, actuele kennis, invloed 
op het beleid en volop inspiratie uit de praktijk.

Deel je kennis, en je collega’s
Of je nu net afgestudeerd bent of al decennia ervaring hebt: VNconstructeurs is dé plek om kennis 
te brengen én te halen. Neem jonge collega’s mee naar bijeenkomsten, laat hen kennismaken met 
het vak én het netwerk. Zo bouwen we samen aan de toekomst.

Kom in actie
Door het jaar heen organiseren we tal van bijeenkomsten, webinars en themasessies rondom 
constructieve veiligheid, duurzaamheid, digitalisering en arbeidsmarkt & opleiding. Jouw inbreng 
maakt het verschil. Praat mee, deel je praktijkervaring, stel je vragen en leer van collega’s.

Denk mee in de Ledenraad
Tijdens de ALV van 12 maart 2025 is ingestemd met de oprichting van een Ledenraad. Dit is een 
belangrijke stap naar meer betrokkenheid en invloed van leden. Deze raad die afspiegeling van 
onze vereniging moet zijn, denkt mee over strategie, jaarplannen en begroting. Enthousiaste 
leden die hieraan willen deelnemen zijn altijd welkom.

Wil jij meebouwen aan de koers van de vereniging? Laat het weten en sluit je aan. Want samen 
bouwen we aan een sterk, toekomstgericht vakgebied.

Vereniging Nederlandse Constructeurs
T: 085 – 401 63 47
E: secretariaat@vnconstructeurs.nl
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“Digitalisering zal ons werk veranderen en dit kan 
leiden tot vraagstukken over de constructieve veiligheid. 
VNconstructeurs helpt constructeurs door hierover in gesprek te 
gaan en te informeren over de kansen en bedreigingen die hieruit 
voortkomen.”

Paul Korthagen, commissie Digitalisering

“Ik ben lid van VNconstructeurs om de belangen van de 
constructeurs op het gebied van metselwerk te vertegenwoordigen. 
De werkgroep biedt gelegenheid om kennis te delen en gezamenlijk 
praktijkgerichte constructieve vraagstukken te bespreken.”

Harrie Vekemans, commissie Vakmanschap

 “We hebben als vereniging een 
stevige basis. Nu is het zaak om 
met elkaar te zorgen dat we blijven 
groeien. Zowel qua inhoud, impact én 
betrokkenheid”

Jack Smeets, voorzitter VNconstructeurs

“Een concreet moment dat de waarde van de vereniging 
voor mij bevestigde, was tijdens het organiseren van een 
cursus over professionele tegenspraak. Tijdens deze cursus 
werd duidelijk hoe waardevol het is om als constructeurs 
onderling vakinhoudelijke discussies te voeren en elkaar scherp 
te houden.”

Johan Bolhuis, commissie Bouwproces

“Door ons als constructeurs te verenigen, kunnen 
we uiteindelijk meer impact maken en verandering 
teweegbrengen op het gebied van constructieve 
veiligheid, duurzaamheid, digitalisering en de 
arbeidsmarkt. Samen kom je verder dan alleen.”

Nils Roovers, commissie Duurzaamheid

Een blik op de ontwikkeling van de 
vereniging en de toekomst van de 
constructeur

15 jaar VNconstructeurs

Samen bouwen 
aan vakmanschap 
en de positie van 
de constructeur 

Vij� ien jaar werken aan 
een sterke toekomst

met elkaar te zorgen dat we blijven 
groeien. Zowel qua inhoud, impact én 
betrokkenheid”

Van gesprekken bij een informeel 
platform tot een professionele 
brancheorganisatie, VNconstructeurs 
hee�  zich in vij� ien jaar tijd sterk 
ontwikkeld. Voormalig voorzitter Jo-
han Galjaard blikt terug op de oprich-
ting, de uitdagingen en de successen 
van de vereniging.

Voordat VNconstructeurs het levens-
licht zag, bestond er al een informeel 
constructeurs platform waar vakge-
noten ideeën uitwisselden. “Dit bood 
waardevolle inzichten, maar er ontbrak 
een krachtige stem voor de beroeps-
groep,” legt Galjaard uit.
Tijdens een bijeenkomst van het plat-
form in 2009 ontstond het besef dat 
hier verandering in moest komen. In 
oktober 2010 werd het besluit geno-
men VNconstructeurs op te richten, en 
enkele maanden later werd de vereni-
ging o�  cieel vastgelegd. “We kwamen 
met zo’n tachtig constructeurs samen 
in de Van Nelle Fabriek. Ik ben toen 
ook als voorzitter benoemd.”

Onverwachte media-aandacht
Net na de oprichtingsvergadering 
kreeg VNconstructeurs onverwachte 
nationale bekendheid. Een balkon-
instorting in Leeuwarden trok de 
aandacht van de pers. “Een journalist 
van Cobouw benaderde mij voor com-
mentaar en voor ik het wist, stonden 
we op de voorpagina van De Tele-
graaf,” herinnert Galjaard zich. “Voor 
een nieuwe organisatie positioneerden 
we ons in recordtijd in de media.” Bij 
bouwincidenten wordt de vereniging 
nu steevast benaderd voor experti-
se op het gebied van constructieve 
veiligheid.

Zichtbaarheid en vakmanschap
“Constructeurs zijn vaak bescheiden, 

maar VNconstructeurs hee�  laten 
zien dat onze expertise essentieel 
is,” vertelt Galjaard. Vanaf het begin 
richtte VNconstructeurs zich op drie 
speerpunten: het verbeteren van 
het imago van de constructeur, het 
stimuleren van ondernemerschap en 
het bevorderen van vakmanschap door 
kennisdeling. 
Ook initiatieven zoals de Dag van de 
Constructeur en het Constructeurs 
Café werden in het leven geroepen 
om het constructeursvak sterker op de 
kaart te zetten. Daarnaast hee�  
VNconstructeurs zich hard gemaakt 
voor inspraak op de normen en prak-
tijkgerichte regelgeving.

Erkenning voor talent
Om constructeurs extra erkenning te 
geven, werd in 2012 de verkiezing 
Constructeur van het Jaar gelanceerd. 
Tot zijn verrassing werd Galjaard in 
2014 zelf gekozen door het comité, 
na zijn werk aan de ondergrondse 
uitbreiding van het Mauritshuis. Later 

volgde de verkiezing voor Talent van 
het Jaar, waarbij jonge constructeurs 
een podium kregen. Dit bleek een 
succes. Winnares Lonneke van Haalen 
belandde zelfs in de duurzame top 
50 van ABN Amro. “Dat laat zien dat 
constructeurs een sleutelrol spelen in 
maatschappelijke thema’s zoals duur-
zaamheid,” stelt Galjaard.

Focuspunten en het fundament
Galjaard ziet dat de focuspunten 
verschuiven richting duurzaamheid en 
digitalisering. “Onze sector verandert 
en er zijn steeds nieuwe stemmen 
met een frisse blik nodig. Daarom heb 
ik het voorzitterschap in 2015 over-
gedragen.” Sinds de oprichting hee�  
VNconstructeurs zich verder geprofes-
sionaliseerd, met de aanstelling van 
een vaste directeur in 2016 en nieuwe 
thema’s en werkgroepen. “Maar het 
fundament zal altijd hetzelfde blijven: 
de constructieve veiligheid waarbor-
gen en de belangen van constructeurs 
vertegenwoordigen,” besluit Galjaard.

Sluit 
je aan

En zet jij je ook in 
voor de vereniging?



Vijftien jaar Vereniging Nederlandse Constructeurs. 
Een mooie mijlpaal voor ‘een club’ die ooit begon 
als ‘een vereniging voor en door constructeurs’, en 
inmiddels is uitgegroeid tot een meer dan volwaardi-
ge gesprekspartner in de bouwketen. Directeur Bob 
Gieskens is al sinds 2016 het gezicht van de vereni-
ging. Jack Smeets trad in 2022 aan als voorzitter. Een 
terugblik en vooruitblik op het vak, de vereniging, en 
de ambities.

Toen Bob Gieskens in 2016 begon als directeur, had 
VNconstructeurs al zes jaar op de teller staan. “Ik kende de 
vereniging vanuit mijn tijd bij Bouwend Nederland”, vertelt 
hij. “We kwamen elkaar tegen op het dossier constructie-
ve veiligheid, vooral na incidenten als de Grolsch Veste in 
Enschede en de B-Tower in Rotterdam. Vanuit dat contact 

kwam de vraag: of ik mee wilde bouwen aan een volgende 
fase van de professionalisering van de vereniging.”
Wat volgde was een gestage groei in zichtbaarheid, inhoud 
en impact. “We zijn nog steeds een vereniging met con-
structieve veiligheid als basis, maar inmiddels beslaan we 
een veel breder terrein: van duurzaamheid en digitalisering 
tot het versterken van de positie van de constructeur in de 
hele keten. En belangenbehartiging is van begin af aan een 
kernpunt van de vereniging geweest. Maar dat vraagt soms 
om een lange adem,” zegt Smeets.

APK
Een tre� end voorbeeld van die lange adem is de invoering 
van een periodieke keuring van gebouwen, de zoge-
noemde APK. “Daar lobbyen we al sinds 2011 voor,” zegt 
Gieskens. “Het duurde tien jaar voordat er echt beweging 

in kwam. Pas na het instorten van het dak van het AZ-stadion 
werd het onderwerp serieus opgepakt en vertaald in regel-
geving. Het laat zien: als vereniging moet je blijven herhalen, 
blijven agenderen. En soms is daar helaas een incident voor 
nodig.”

De vereniging hee�  een klein bureau, met naast een part-
time directeur en communicatie-ondersteuning. De inzet van 
leden is daarom voor VNconstructeurs heel belangrijk. Smeets 
ziet hoeveel er van leden wordt gevraagd. “Veel gebeurt in 
de avonduren, aan de randen van de dag. Dat legt druk op 
mensen. Tegelijk willen we als vereniging ook veel, misschien 
wel te veel. Dat zit in onze aard: constructeurs zijn ambitieus. 
Ik ook.”

Toch ziet hij dat de betrokkenheid groeit, zeker als leden zelf 
het verschil kunnen maken. “Neem de Dag van de 
Constructeur, of de commissie Duurzaamheid. Daar zie je dat 
leden met passie thema’s oppakken. Die inzet is goud waard.”

Samen sterker
Hij maakt zich sterk voor samenwerking met andere branche-
verenigingen. “Onze sector is gefragmenteerd. Gelukkig zijn 
de lijnen met organisaties als de Betonvereniging, Bouwen 
met Staal en het Constructeursregister steeds hechter 
geworden. Daar ben ik echt blij mee. Maar het is een werk-
woord: die samenwerking moeten we blijven vormgeven.” 
Gieskens knikt: “Juist als je gezamenlijk optrekt in dossiers 
als regelgeving of normontwikkeling, boek je meer resultaat. 
Dan telt het collectief. Ook leden zien dat steeds vaker.”

VNconstructeurs kan rekenen op leden die graag kennis delen. 
“Bij alles wat we organiseren, van webinars tot de Dag van de 
Constructeur is er nooit gebrek aan sprekers uit eigen kring,” 
benadrukt Gieskens. “Zeker als het gaat om constructieve vei-
ligheid, maar ook steeds meer op duurzaamheid en digitalise-
ring. Die bereidheid om te delen, om samen verder te komen, 
is een enorme kracht van deze vereniging.”

Duurzaamheid
Het woord duurzaamheid kwam al een paar keer voorbij. 
Volgens het tweetal is het thema niet meer weg te denken. 
“Toen ik begon, was het nog vooral een onderwerp van een 
paar koplopers. Tegelijkertijd,” voegt Gieskens er in één adem 
aan toe, “is er echt nog wel veel te bereiken als we het hebben 
over kennisontwikkeling en kennisoverdracht enerzijds en de 
kwaliteit van het totale bouwwerk anderzijds.” Smeets vult 
aan: “We moeten eerder aan tafel. Architecten en opdracht-
gevers uitdagen. Want juist constructeurs kunnen met slimme 
oplossingen bijdragen aan minder materiaalgebruik, minder 
CO2, meer hergebruik. Daar ligt zowel een kans als een verant-
woordelijkheid.”

AI en digitalisering
Een ander thema dat snel terrein wint, is digitalisering met 
AI als opvallende versneller. “Bij jonge constructeurs zie je 
veel enthousiasme,” merkt Gieskens. “Zij experimenteren met 
VR, modellering, AI-tools. En dat delen ze ook graag.” Toch 
ziet hij ook enige terughoudendheid bij de oudere generatie. 
“Niet omdat ze het niet willen, maar omdat ze terecht vragen 
stellen: hoe betrouwbaar is het? Wat betekent dit voor de 
vakinhoud? Dat gesprek gaan we de komende tijd verder met 
elkaar voeren. AI is geen vervanger van de constructeur, maar 
kan ons wel helpen om sneller en slimmer te werken. Mits we 
het goed toepassen.” Een mooie illustratie van zo’n gesprek 
was een bijeenkomst waarbij jonge en ervaren constructeurs 
rond digitalisering samenkwamen. “Een inspirerende uitwis-
seling”, aldus Gieskens. “En precies waar deze vereniging voor 
bedoeld is.”

Groei én impact
Waar staat VNconstructeurs nu, na vij� ien jaar tijd? Bob 
Gieskens: “We zitten misschien op een dikke zeven, tegen de 
acht aan. We zijn nog niet klaar. We hebben nog veel ambities.
En dat is maar goed ook want er is nog veel te doen. De positie 
van de constructeur is sterker geworden, maar kan nog stevi-
ger. En de thema’s worden alleen maar complexer.”

Jack Smeets: “Het vak van constructeur staat midden in de 
maatschappelijke opgaven van nu. We hebben als vereniging 
een stevige basis. Nu is het zaak om met elkaar te zorgen dat 
we blijven groeien. Zowel in inhoud, in impact én in betrok-
kenheid.”

‘We zijn nog 
niet klaar’Constructeurs zijn onmisbaar voor het 

realiseren van veilige, duurzame en toe-
komstbestendige gebouwen en infrastruc-
tuur. Van woning tot stadion, van brug tot 
ziekenhuis: het werk van de constructeur 
vormt letterlijk de basis van onze ge-
bouwde omgeving. VNconstructeurs is de 
branche organisatie die deze beroepsgroep 
samenbrengt, versterkt en vertegen-
woordigt. Al 15 jaar werken we aan één 
gezamenlijk doel: het versterken van de 
positie en de toegevoegde waarde van de 
constructeur in een snel veranderende 
samenleving.

De uitdagingen waar onze sector voor staat 
zijn immers groot. De woningbouwopgave, 
de energietransitie, klimaatverandering en 
grondsto� enschaarste vragen om nieuwe 
oplossingen, andere samenwerkingen en 
een toekomstgerichte blik. Dat stelt ook 
nieuwe eisen aan ons vak en natuurlijk aan 
de mensen die het uitoefenen. Daarom 
zetten wij ons in voor een sector waarin 
constructieve veiligheid, 
duurzaamheid 

en digitalisering vanzelfsprekend zijn. Waar 
kennis wordt gedeeld, jonge mensen worden 
opgeleid en de stem van de constructeur telt 
in het maatschappelijk debat.

VNconstructeurs maakt zich sterk voor 
belangenbehartiging, kennisontwikkeling 
en netwerkvorming. We bieden een actief 
platform voor ontmoeting en uitwisseling. 
We dragen ook bij aan normontwikkeling en 
stimuleren professionele groei. Onze strate-
gische thema’s zijn:

Constructieve veiligheid
We bevorderen een professionele bouwcul-
tuur waarin constructieve veiligheid centraal 
staat. De focus ligt op heldere rollen en 
verantwoordelijkheden in het bouwproces, 
structurele kennisdeling en het stimuleren 
van professionele tegenspraak.

Duurzaamheid
We ondersteunen constructeurs in hun sleu-
telrol bij het verduurzamen van de bouw. De 
nadruk ligt op materiaalbewust ontwerpen, 
hergebruik van constructies, het toepassen 
van biobased materialen én het duiden van 
regelgeving en normen.

Digitalisering
We volgen de technologische ontwikke-
lingen op de voet en verkennen met onze 
leden hoe digitalisering het vak verrijkt. De 
focus ligt op de toepassing van BIM, parame-
trisch ontwerpen, AI en nieuwe ontwerp- en 
toetsinstrumenten.

Arbeidsmarkt & opleiding
We maken ons hard voor voldoende instroom 
van jonge constructeurs én voor een leven 
lang ontwikkelen. De focus ligt op samen-
werking met onderwijsinstellingen, actuali-
seren van het curriculum en het aanbieden 
van cursussen, trainingen en bijscholing.

Dubbelgesprek met directeur Bob Gieskens en voorzitter Jack Smeets over vij� ien jaar VNconstructeurs

2010 – Oprichting en eerste stappen
VNconstructeurs wordt opgericht om de positie van constructeurs te versterken. De 
commissies Vakmanschap, Ondernemerschap en Imago geven vorm aan deze missie.

2011 – Pleidooi voor constructieve veiligheid
VNconstructeurs pleit voor een verplichte APK voor risicovolle gebouwen. Pas na de 
instorting van het AZ-stadion in 2019 wordt dit in 2021 aangenomen.

2012 – Eerste ‘Dag van de Constructieve Veiligheid’
Samen met Bouwend Nederland organiseert VNconstructeurs een event over 
constructieve veiligheid. Làsló Vákár wordt gekozen als eerste Constructeur van het Jaar.

2014 – Bouwproces en het eerste Constructeurscafé
De Commissie Bouwproces wordt opgericht. Het eerste Constructeurscafé vindt plaats in 
Uden, gericht op het stimuleren van ondernemerschap.

2015 – Nieuwe voorzitter en onderwijsprogramma
Paul Rijpstra volgt Johan Galjaard op als voorzitter. Het programma Constructeur voor de 
klas introduceert jonge leerlingen in het vak.

2016 – Aardbevingen en een directeur
VNconstructeurs zet zich in voor het aardbevingsdossier, en voert diverse overleggen met 
de Nationaal Coördinator Groningen. Bob Gieskens start als directeur om de groei van de 
vereniging te ondersteunen.

2017 – Instorting parkeergarage en breedplaatvloerdossier
Na de instorting van de parkeergarage in Eindhoven start VNconstructeurs het 
breedplaatvloerdossier. VNconstructeurs neemt deel aan de klankbordgroep 
breedplaatvloeren van het Ministerie van BZK.

2018 – Conferentie en actieagenda constructieve veiligheid
Onderzoeksraad voor Veiligheid publiceert rapport over parkeergarage Eindhoven. 
Vooruitlopend hierop lanceren VNconstructeurs, Bouwend Nederland en NLIngenieurs 
een gezamenlijke actieagenda Constructieve Veiligheid tijdens gezamenlijk evenement.

2019 – AZ-stadion en VNconstructeurs grootste evenement
Eerste Dag van de Constructeur onder de vlag van VNconstructeurs. Het symposium 
breedplaatvloeren is grootste evenement ooit met 250 deelnemers. 

2020 – Onderzoeksraad en constructieve veiligheid
De Onderzoeksraad publiceert een rapport over de instorting van het AZ-stadion. 
VNconstructeurs neemt initiatief voor programma Veiligheid in de Bouw en brengt 
organisaties van opdrachtgevers, constructeurs en aannemers hiervoor samen.

2021 – APK wordt wet en duurzaamheid op de agenda
Lang gekoesterde wens wordt wet: APK voor publieke gebouwen wordt ingevoerd. Leden 
VNconstructeurs nemen deel aan werkgroep en projectgroep voor de bijbehorende NTA. 
Walter Spangenberg ontvangt 1e oeuvreprijs Constructeur van het Jaar.

2022 – Digitalisering en duurzaamheid
VNconstructeurs richt de Commissie Digitalisering op en lanceert een webinar-serie over 
duurzaam bouwen. Jack Smeets wordt nieuwe voorzitter VNconstructeurs. 

2023 – Commissie Duurzaamheid
VNconstructeurs gee�  duurzaamheid verdere vorm met een speciale commissie. 
VNconstructeurs intensiveert ledenbezoeken.

2024 – Arbeidsmarkt en opleiding als nieuw thema
De organisatie gaat zich expliciet richten op instroom en behoud van constructeurs. 

2025 – VNconstructeurs viert vij� ienjarig bestaan!
ALV stemt in met voorstel voor inrichting van een Ledenraad om de betrokkenheid van 
leden verder te vergroten. De commissie Opleiding en Arbeidsmarkt wordt opgestart en 
nieuw bestuurslid Mariëlle Rutten gaat het thema trekken.

De ontwikkeling 
van een 
branchevereniging

15 jaar VNconstructeursSamen bouwen aan een 
sterke constructeurssector

Jack Smeets (l) Bob Gieskens (r)


